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Rdottak a feltételek 
a kereskedelmi ellátás 

javítására 
Dr. Juhár Zoltán államtitkár megbeszélése 

megyei párt- és tanácsi vezetőkkel 
Szerdán délelőtt Szegeden, hogy javuljon, nemcsak az ruházasában. Az eredeti tér-

ti Csongrád megyei tanács idén, hanem a következő vek szerint az építés 1979-
székházában időszerű keres- években is meg kell valósi- ben kezdődne és áthúzódna 
kedelem-politikai kérdések- tani a hálózatfejlesztési cél- a VI. ötéves terv időszaká-
ról tanácskoztak a megyei kitűzéseket. Növelni kell a ra. Az államtitkár közölte: 
párt- és tanácsi vezetők dr. kereskedelmi vállalatok úgy- ha olyan feltételeket tudnak 
Juhár Zoltán belkercskedel- nevezett nagykereskedelmen teremteni, hogy ezt az áru-
mi minisztériumi államtitkár- kívüli beszerzéseit, s a lehe- házat már 1980-ban átadják 
ral és a minisztérium több tőségekhez mérten támogatni rendeltetésének, akkor ennek 
vezető munkatársával. A kell bizonyos iparcikkek ter- megfelelően nyújt támogatást 
koordinációs megbeszélésen melésének bővítését. Ilyen a minisztérium. 
részt vett dr. Komócsin Mi- például a száraztésztagyár-
tóit/, a megyei pártbizottság tás meghonosítása a Szegedi T L : » • i , i 
első titkára, dr. Perjést Paprikafeldolgozó Vállalat l O V d b b l f e l a d a t o k 
László, a megyei tanács el- makói telepén. Ehhez van 
nőké, Szabó Sándor, a me- elegendő, jó minőségű búza, 
gyei pártbizottság titkára, s célszerű egy ilyen tészta-
Törők József, a Szeged vá- gyártó gépsor beszerzése, hi-
rosi pártbizottság első titká- szen egy év alatt tésztáké- , . . . 
ra. Papp Gyulafa városi ta- szítő bérmunkára több mint • ^ 

' •ács elnöke. 

Az igények jobb 
kielégítése 

Megkezdődtek az előkészü-
letei a szegedi Oskola utcai 
több célú étterem építésének. 
A tervek szerint ez látja 

egymillió dollárt költünk, zepwkoláaok, valammt az 
Keresni kell a lehetőséget, egyetemi és főiskolai hallga-
hogy az úgynevezett tőkés étkeztetését s a nyári 
exportot kiváltó termék gvár- Időszakban idegenforgalmi 
fására hitelt kérjenek a vél- célokat szolgai Az összes be-
lalatok. Ehhez kész tájnoga-

A tanácskozáson részlete- t á s t n y ú j t an i a minisztéri-
um is. sen foglalkoztak a legutóbbi 

megbeszélésen készített em-
lékeztetőben rögzített felada-
tok megvalósításának tapasz-
talataival. Megállapították, 
hogy az 1976-ban, az öt év-
re szóló kereskedelmi kon-
cepció- egyeztetése alapján 

ruházási költség 15 millió fo-
rint. Most ismételten a mi-
nisztériumi vezetők 10 millió 
forint állami támogatást 
ígértek. Ugyancsak Szegeden 
egy gyermekélelmezési bá-
ziskonyhát-éttermet is létesí-
tenek az Alföldi Vendéglátó 

A tanácskozáson sorra vet- Vállalat kezelésében. Kóome-
ték a hálózatfejlesztés idő- zővásárhelyen több célú ön-

A szegedi nagyáruház 
építése 

végzett közös tevékenység szerű kérdéseit, a konkrét kiszolgáló étterem és 3 ezer 
eredményeként általában ki- építőmunka gondjait. Mindé- adagos báziskonyha épül, 
elégítő volt az áruforgalom, nekelőtt a szegedi nagyáru- amelynek megvalósításához a 
az ellátás színvonala, a há- ház építésének problémáit Csongrád megyei Vendéglá-
lózatfejlesztési célkitűzések vizsgálták. A fejlesztési bi- tóipari Vállalat felterjesztet 
megvalósítása. A bolti kis- zottság az állami támogatás t e állami támogatás iránti 
kereskedelem készletei az iránti pályázatot jóváhagyta, pályázatát a fejlesztési bi-
értékesítés növekedéséhez alkalmazza a legmagasabb zottsághoz. Erről is pozití-
mérten megfelelő ütemben kedvezmény elvét. A minisz- v a n nyilatkozott az államtit-
nőttek. A készletösszetétel tériumiak sürgették a szaná- k á r -
azonban nem minden időben lási eljárás, a bontási munka Foglalkoztak a megbeszé-
feleit meg a keresletnek. To- gyorsítását. Elmondották, lésen a koordinált nagyke-
vább kell javítani a kis- és hogy döntés született a DO- reskedelmi raktár üzembe 
nagykereskedelmi szerződé- MUS lakberendezési áruház helyezése után felszabadult 
ses kapcsolatát, hogy javul- állami támogatása kérdésé- szegedi belvárosi üzlethelyi-
jon a zöldség-gyümölcs és ben is. Nemcsak a 3480 ségek helyzetével. Egy étel-
egyes iparcikkekből az ellá- négyzetméter alapterületű b á r építéséhez szükséges költ-
tás. Sajnos, az ipari szállítá- áruházat építjük fel, hanem ség biztosításáról, önkiszol-
sok nehézségei, az importáru 4000 négyzetméter alapterü- f?á10 gyermekruházati bolt 
késedelmes érkezése miatt az ietfl raktárat is. Ezzel lénye- kialakításáról, majd a szál-
áruellátás, különösen az első gesen javítják a bútorellátás lodaépítésről és -rekonstruk-
negyedben hiányos vol t helyzetét Szegeden, amely — cióról, a szegedi kemping bő-

A zöldség- és gyümölcsei- m i n t elmondották a megyei vitáséról, a makói kemping-
látás javítása érdekében erő- vezetők — az utóbbi időben építés befejezéséről, a Posta-
södött a kiskereskedelem és nagyon sok problémát gon- kocsi csárda mellé tervezett 
a mezőgazdasági nagyüze- d ot okozott A bútorok fele kemping tervezési-beruhá-
mek kapcsolata. Bár a me- szállítási problémák miatt z a s i problémáit tárgyalták, 
gye 91 felvásárlótelepén kí- sérülten érkezik, vagy már Megállapodtak abban, hogy 
vül 108 boltot jelöltek ki fel- a z j p a r hibásan adja ki. előreláthatóan még a nyári 
vásárlásra, még így is aka- Általában az áruellátás idegenforgalmi szezon előtt 
dozott az ellátás. Szóvá tet- feltételeit javította a 20 ezer átadják rendeltetésének a 
ték a megyei vezetők, hogy négyzetméter alapterületű szegedi ú j szállodát, és meg-
nem volt kielégítő az elmúlt koordinált nagykereskedelmi gyorsítják a Radnóti iskola 
évben Csongrád megye déli- raktár üzembe helyezése, előtti csomópont átépítési 
gyümölccsel való ellátása. Az Sajnos, nem kielégítő a rak- munkálatait, hogy az új szál-
építőanyag-ellátás pedig el- tározási tevékenység, meg '°da zavartalanul megköze-
sősorban azért akadozott, kell oldani a korszerű épü- Üthető legyen. A Lenin körút 
mert sok kárt okozott a bel- let gépesítését-technológiáját, úttestjének átépítését úgy 
víz. A minisztériumi vezetők és tökéletesíteni keU a mun- valósítják meg, hogy egyik 
ez alkalommal már arról tá- kaszervezést is. Ehhez is se- fele a forgalom rendelkezé-
jékoztatták az értekezlet gitséget nyújt a minlsztéri- *ére álljon, és megnyitják a 
résztvevőit, hogy nemcsak u m a közeljövőben. Tanácsköztársaság út ját is. 
egyes építőanyag-félékből, Több ABC-áruház építése A régi Hungária-száUó ésÉt-
hanem komplex módon min- szerepel Csongrád megve V. terem homlokzatát állag-
den termékből ki tudják elé- ötéves terve kereskedelmi megóvás érdekében felújít-
giteni az Igényeket, s ha több programjában. Egyeztették a ják. Viszont nem kapott még 
anyagra lenne szükség, ké- kölcsönös tennivalókat,, a kedvező elbírálást a hódme-
szek további segítséget nyúj- szegedi munkásszövetkezeti zővásárhelyi Béke-szálló, és 
tani. ABC-áruházzal, a Retek ut- a csongrádi Erzsébet-szálló 

A tanácskozás résztvevői Cai, az Északi városrészhez rekonstrukciójának terve, 
megállapították, hogy keres- kapcsolódó beruházásként Mind a minisztérium mind 
k J o l ® , . v t k i t e i a t e i n k s z ö v e t - tervezett áruházzal, a szege- a megyei vezetők megállapí-kedelmi vállalataink, szövet- d ( s á g v á r l t e ] e p J é s m á a h a _ tották, hogy eredményes volt 
kezeteink 1977. évi tervei ál- R O n l ó létesítményekkel kap- az elmúlt évben is az együtt-
talában megegyeznek az or- csolatos tennivalókat Tervbe működés. Minden remény 
szágos célkitűzésekkel. Min- vették Szegeden a Mikszáth megvan arra, hogy 1977-ben 

Losonczi Pál 
látogatása 

Pest megyében 
Losonczi Pál, az MSZMP 

Politikái Bizottságának tagja, 
a Népköztársaság Elnöki Ta-
nácsának elnöke szerdán 
Pest megyébe látogatott. Út-
jára elkísérte Cservenka Fé-
rencné, a Pest megyei párt-
bizottság első titkára és dr. 
Mondok Pál, a megyei ta-
nács elnöke. Először a duna-
varsányi Petőfi Termelőszö-
vetkezetet kereste fel, ahol a 
ráckevei járás párt- és álla-
mi vezetői, valamint a közös 
gazdaság irányítói fogadták. 
Az üdülőtáj életéről, fejlesz-
tési tervéről Jónás Zoltán, a 
ráckevei járási pártbizottság 
első titkára adott tájékozta-
tás t Elmondotta többek kö-
zött, hogy a járás termelő-
szövetkezeteinek a főváros 
közelsége határozza meg fel-
adatát. 

A négy község határában, 
3800 hektáron gazdálkodó 
Petőfi Termelőszövetkezet 
eredményeit, terveit dr. Tres-
ser Pál elnök ismertette. 

A vendégek ezután megte-
kintették a közös gazdaság 
szarvasmarha-, nyúl- és ser-
téstelepét Losonczi Pál dél-
után részt vett a szigetújfa-
lui művelődési házban ren-
dezett aktívaértekezleten, 
amelyen időszerű kérdések-
ről tájékoztatta a Járás me-
zőgazdasági vezétőit, párttit-
kárait és a szocialista brigá-
dok vezetőit (MTI) 

Elegendő a vetőmag 
tavaszra 

Tájékoztató a MÉM-ben 
Kovács István MÉM-főosz-

tályvezető szerdán tájékoz-
tatta az újságírókat a tava-
szi vetőmagellátásról. 

A kalászosok közül a ta-
vaszi árpából, a tápláni faj-
tából van a legnagyobb kí-
nálat. Zabvetőm'agból a Con-
dor és- a Leanda holland fa j -
ta vetőmagjához korlátlan 
mennyiségben juthatnak 
hozzá. A készletek lehetősé-
get adnak, arra, hogy az 
esetleg kipusztult őszi kalá-
szosok helyett tavaszi árpát, 
vagy zabot vessenek az üze-
mek. Rizsvetőmagból a kész-
let fedezi az igényeket, an-
nak ellenére, hogy tavaly 
kedvezőtlen volt az időjárás. 
A választék ellenben nem 
mindenben felei meg az igé-
nyeknek, néhány korszerű 
fajtából hiány van a faj ta-
összetételt importtal igye-
keznek javítani. 

Az elmúlt évi kedvezőtlen 
időjárás hátrányosan érintet-
te a hibridkukorica-vetőmag-
ellátást, ezért az idei tava-
szon gondot okoz a megren-
delések kielégítése Az üze-
mekben néhány keresett, fő-
leg korai hibridből, valamint 
silótermesztósre alkalmas 
hibridből nem termett meg 
a kívánt mennyiség. A 
hiányt hasonló tenyészidejű 
változatokkal igyekeznek pó-
tolni a forgalmazók, és im-
portot is előirányoztak. Túl-
ságosan nagy lehetőségek 
azonban nincsenek, mert 

külföldön is csak nehezen 
lehet hozzájutni ezekhez a 
hibridekhez. Mindent egybe-
vetve azonban a rendelke-
zésre álló vetőmag lehetősé, 
get ad a megrendelések visz-
szaigazolására, a hibridek 
összetétele is tovább javul. 
Napraforgóból külföldi hib-
ridekkel bővítik a választé-
kot. Rostkenderböl és rost-
lenből is van ' elegendő, ha-
zai hibridekkel oldhatják 
meg az olajlen vetőmag-
ellátást. Szójából jó minősé-
gű vetőmagot vásárolhatnak 
a termelők és a cukorrépa-
termesztők számára is ele-
gendő vetőmagot tartalékol-
tak. Idén 30 000 hektárral 
növelik a gazdaságok a 
nagyüzemi burgonya vetés-
területét, ehhez a vetőbur. 
gonya-ellátás biztosított, 
akárcsak a kistermelők ré-
szére. 

A nagyüzemek zöldség-
vetőmag igényét a központi 
készletekből sikerül fedezni, 
pótmegrendeléseket is vissza-
igazolnak. A lakossági igé-
nyek kielégítését 4500 bolt. 
közöttük 200 speciális vető-
mag-szaküzlet szolgálja. Az 
üzletek a tavaszi vetéshez 
310 tonna zöldség-, és több 
mint 1200 tonna borsó- és 
babvetőmagot rendeltek, ezt 
42 millió tasakban szállítják 
a kereskedelmi hálózatba. A 
kistermelők 50 százalékkal 
több vetőmagot vásárolhat-
nak az elmúlt évinél. (MTI) 

A szovjet hadsereg megalakulásának 
59. évfordulóján 

Koszorúzás és ünnepség 
Szegeden 

1600 a közös erőfeszítések ered-den feltétel adott, hogy to- Kálmán utcában W 
vább javuljon a kereskedel- A B C - á r X z G p í t é ^ r i a C s e - f ényekén t tovább javulhat 
mi ellátás Csongrád megyé- m e g e Kereskedelmi Vállalat a kereskedelmi ellátás Csong-
ben. Természetesen ' ahhoz, és a városi tanács közös be- rád megyében. 

A Vörös Hadsereg meg-
alakulásának 59. évfordulója 
alkalmából tegnap, szerdán 
délelőtt koszorúzási ünnep-
ségeket rendeztek Szegeden. 
A Dugonics temetőben a 
szovjet hősök sírját — a 
magyar és a szovjet Him-
nusz elhangzása után — 
megkoszorúzták a magyar 
fegyveres testületek és a 
szovjet hadsereg képviselői, 
majd a Hazafias Népfront, 
valamint a KISZ városi bi-
zottsága, és a textilművek 
MSZBT-tagcsoportja névé. 
ben helyezték el az emléke-
zés virágait 

A Széchenyi téren 11 óra-
kor kezdődött a koszorúzási 
ünnepség a magyar és szov-
jet Himnusz hangjaival. 
Mindkét szovjet emlékművet 
megkoszorúzták a magyar és 
a szovjet fegyveres erők 
képviselői, s elhelyezték a 
kegyelet virágait a néofront 
és a KISZ városi bizottsága 
nevében. Virágjaikkal tiszte-
legtek az I. számú emlékmű-
nél a Szegeden tartózkodó 
odesszai újságíró-delegáció 
tagjai is. A tér északi olda-
lán levő emlékművet meg-
koszorúzták a MAV MSZBT 
tagcsoportjának képviselői is. 
A koszorúzási ünnepségek az 
Internacionálé hangjaival 
értek véget. 

Tegnap délután a szegedi 
helyőrség, a Hazafias Nép-
front és a KISZ városi bi-
zottságának ünnenségén a 
fegyveres testületek, s a vá-
ros társadalmi szervezetei 
emlékeztek a Vőrós Hadse-

S o m o g y l K á r o l y n é f e lvé t e l e 

A Széchenyi téri emlékműnél a magyar fegyveres testületek 
képviselői koszorúznak 

reg megalakulásának 59. 
évfordulójára. 

Az ünnepélyes egységgyű-
lésen részt vettek a szovjet 
hadsereg meghívott képvise-
lői, ott volt a megyei párt-
bizottság képviseletében Nagy 
László osztályvezető-helyet-
tes, valamint Rigó Szilvesz-
ter, az MSZMP városi bi-
zottságának osztályvezetője. 
Az ünnepség szónoka Árva 

Antal mérnök-alezredes mél-
tatta az évforduló jelentősé-
gét, felidézve az 59 esztendő 
történetének emlékezetes ál-
lomásalt, s szólt arról a kor-
szerű technikai bázisról is, 
amely a szovjet hadsereg 
erejét, fel'észültségét mu-
tatja, a béke véde'méért 

Az évforduló budapesti 
eseményeiről lapunk 2. olda-
lán számolunk be. 

• 


